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13. Građanski sat ”Ca je novega?” 

Zapisnik, 4. studenog 2013. 

Dragi susjedi, 
 
na 13. Građanskom satu koji se u Koromačnu održao u srijedu, 30. listopada 2013. 
od 18 do 20 sati u Društvenom domu sudjelovala su 22 stanovnika lokalne 
zajednice i zaposlenika Holcima. 
 
Žarko Horvat, direktor industrijske ekologije u Holcimu pozdravio je prisutne i 
najavio dvije promjene u odnosu na prethodne sastanke: Gloriju Paliska Bolterstein, 
novu načelnicu Općine Raša i Alana Šišinačkog, novog predsjednika Uprave 
Holcima u Hrvatskoj. 
 
„Kad Građanski sat ima toliku tradiciju, znači da ga svi dionici cijene“ započeo je 
Alan Šišinački, te nakon toga informirao stanovnike lokalne zajednice da Holcim 
posluje s gubitkom već četiri godine. Prvenstveni razlog gubitka je nedostatak 
građevinskih projekata u Hrvatskoj i susjednim zemljama u koje Holcim izvozi, pa 
se potrošnja cementa na tržištu smanjila za više od 50% u odnosu na 2008. godinu. 
 
Nadalje, predstavio je Plan 2015 Plus, čiji je cilj da 2015. godine Holcim posluje 
pozitivno. Detaljno je iznio nekoliko inicijativa kroz koje se s jedne strane planiraju 
povećati prihodi, te s druge značajno smanjiti rashodi. Prikazani su neki primjeri 
proizvoda s kojima Holcim računa povećati prihode, poput betonskih kolnika, ceste 
od valjanog betona, kamenih blokova koji bi se na primjer za luke prodavali iz 
Koromačna, poljoprivrednih proizvoda Agrocal i Vivacal namijenjenih poboljšanju tla 
i hranidbi životinja. Timovi Holcimovih zaposlenika sustavno rade na tim 
inicijativama kako bi plan uspio. 
 
Posebno je naglašeno da iako posluje s gubitkom, Holcim nikome nije ostao dužan 
ni jednu kunu. Svi zaposlenici redovno dobivaju plaću, više od 1.200 dobavljača 
ostvaruje prihod, na lokalnoj, županijskoj i državnoj razini Holcim godišnje uplaćuje 
više od 30 milijuna kuna poreza, prireza i ostalih davanja. Trenutno Holcim nije u 
mogućnosti davati donacije u novcu, kao što je nekad mogao. „No, možemo 
volontirati, radom i znanjem doprinijeti zajednici i to ćemo vrlo rado napraviti. Pri 
tome, očekujemo od lokalne i županijske vlasti da dio prihoda koje su primili od 
Holcima ulože u potrebnu infrastrukturu i kvalitetu života lokalnih zajednica.“ 
naglasio je Šišinački. Ono najvažnije je da će i u ovom teškom razdoblju Holcim 
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zadržati vrijednosti, pošteno i transparentno poslovati te nastaviti suradnju sa 
svim dionicima. 
 
Nakon tih uvodnih informacija, stanovnici lokalne zajednice postavljali su pitanja, 
poput: koja je svrha Građanskog sata, zašto Holcim više ne napravi za lokalnu 
zajednicu, što je s projektima o kojima se govorilo na dosadašnjim sastancima pa 
nisu realizirani i sl. Dogovoreno je da bi svaki sastanak trebao imati zapisnik s 
akcijama koje su dogovorene i rokovima za ostvarenje. Tako će sljedeći 
Građanski sat započeti zapisnikom sa sastanka održanog 11. travnja 2012. koji se 
nalazi uz ovaj zapisnik i na Holcimovoj web stranici www.holcim.hr / održivi razvoj / 
društveno odgovorno poslovanje / građanski sat. 
 
Glorija Paliska Bolterstein, načelnica Općine Raša, rekla je kako još uvijek ne 
postoje detaljni urbanistički planovi, koji bi omogućili građevinske zahvate. Općina 
Raša tako treba napraviti 22 detaljna urbanistička plana, a sljedeće godine planira 
se krenuti s prvih 5, za mjesta koja se nalaze na obali: Koromačno, Tunarica, 
Trget, Ravni i Marina. Projektant koji će raditi te planove, doći će u svako od tih 
mjesta, te kroz razgovor sa stanovnicima prikupiti prijedloge za plan. Dodatno, da bi 
povećali prihode općine, intenzivno se radi na povećanju gospodarskih aktivnosti i 
zapošljavanju. Veliki potencijal predstavljaju i sredstava EU fondova, tako da će 
općina preko poticajnog programa HZZO-a zaposliti jednu osobu koja će biti 
obrazovana za maksimalno korištenje tih sredstava. 
 
Kroz razgovor su se na Građanskom satu spominjale ideje koje već dugo postoje, 
poput pješačkog prijelaza prema ambulanti, uređenja prilaza moru i popravku 
potpornih zidova, parkiralištu za turiste, uređenju fasada, šetnici od Koromačna 
prema Tunarici. Na kraju zaključeno je da treba pripremiti plan za sljedeće tri 
godine, odrediti prioritete, napraviti projekte i onda za to tražiti financijska 
sredstva, bilo kroz EU ili kroz budžet Općine Raša. Da bi to zajedno napravili 
predstavnici lokalne zajednice, općine Raša i Holcima, sljedeći Građanski sat 
trebao bi se održati najkasnije za tri mjeseca. 
 
 
 
Vaš Holcim 
 
Alan Šišinački 
Predsjednik Uprave 


